
El PSC de Cornellà no permet 
debatre al Ple Municipal una moció 

signada per tots els grups (excepte PP i 
PSC) de recolzament a la plataforma 
Cornellà Decideix, impulsora al nostre 
municipi de la consulta popular sobre al 
sobirania de Catalunya, que tindrà lloc el 
proper 20 de juny. Un cop més l’alcalde i 
el seu grup polític demostren una clara 
manca de pluralitat en la pràctica 
política i una forta resistència als 
processos de participació ciutadana. 

Enguany es celebra el centenari 
del Patronat Cultural i Recreatiu 

de Cornellà. Sens dubte una entitat que 
ha contribuït en el decurs de la seva 
existència a difondre la cultura catalana 
a la nostra ciutat. La seva activitat, 
ininterrompuda des del 1913, ha estat 
sens dubte possible gràcies a les 
persones, homes i dones, que amb els 
seus anhels i il•lusions li han atorgat 
l'ànima i vida, així com la de la resta 
d'entitats i col•lectius culturals que 
actualment li donen cos social i humà, 
formen part d'aquest centenari, 
d'aquesta història que no deixa de ser 
part de la història del segle XX de 
Cornellà.
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El govern municipal torna a 
tancar la porta a la 
participació
El grup municipal d'ICV presentà al Ple 
del 28 de gener una moció per crear el 
Consell Assessor d'Urbanisme de 
Cornellà que fou rebutjada pel Govern 
municipal i ERC. 

La proposta d'ICV de creació de Consells Assessors 
Urbanístics, no és una ocurrència, està recollida a la Llei 
d'Urbanisme i al Decret 305/2006. Són consells voluntaris 
pels Ajuntaments, una via complementària de participació, 
de caràcter més especialitzat i tècnic, que han de vetllar 
pels processos de participació en les actuacions 
urbanístiques i pel desenvolupament urbanístic sostenible. 
Un espai on les entitats i la ciutadania coneguem, 
compartim i opinem sobre els projectes urbanístic que es 
fan a Cornellà. 
Ens sorprèn la posició d’ERC i CiU, que han donat suport 
a d’altres propostes de participació, i que s’han refugiat en 
l’existència d’un ACORD SOCIAL per votar en contra, 
quan l’Acord Social és un acord temporal per sortir de la 
crisi, on no hi està representat tothom, i on només es parla 
de les futures promocions de pisos.
En canvi, era d’esperar la posició del PSC-PSOE, ja han 
dit que “no creuen en la Participació com l’entén ICV”, i 
que “el govern explica molt les obres que fa a la ciutat.”
ICV no hi estem d'acord, i creiem i apostem per a que la 
ciutadania de Cornellà no es quedi al marge de la 
transparència i el control polític que pot generar la 
participació. L'urbanisme ja no és només planificar la 
ciutat, avui cal un urbanisme social que rebi menys 
pressions dels poderosos i estigui al servei de la majoria. 
Si les actuacions urbanístiques que es faran a Cornellà, 
com Millàs (tirem el camp de futbol per fer pisos), ELSA 
(centenars de pisos) o Ribera Salines (equipaments i 2000 
habitatges més), són per millorar una Cornellà de tots i 
totes, s'han d'explicar i debatre amb tothom. 
Per això, ICV fa molts anys que promovem iniciatives per 
reformar i ampliar la participació ciutadana en la gestió de 
Cornellà. 
www: Text complert de la Moció al nostre web



El grup Municipal d’ICV de Cornellà porta al Ple una moció per tal que el consistori es recolzi de la 
remodelació de l’Avinguda Diagonal que determini Ajuntament i Ciutadania de la ciutat comtal, i molt 
especialment apostant per la unió de les dues línies de Tramvia que operen actualment entre Barcelona 
i l'Àrea Metropolitana. 
Des que es va posar en marxa el TramBaix el nombre de ciutadans i ciutadanes que ho fan servir ha 
crescut exponencialment per les avantatges que els hi ofereix en els seus desplaçaments quotidians. 
Per tant, donada la possibilitat real d’interconnexió d’aquestes línies, des d’ICV volem que aquesta 
possibilitat sigui en un futur una realitat que millori la mobilitat entre Cornellà i la capital, donant prioritat 
a l’ús del transport públic i millorant, per tant,  les condicions mediambientals de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. 

Mobilitat i noves propostes per al transport públic de 
Cornellà, ha estat en aquesta ocasió el tema central dels ja 
tradicionals Sopars-tertúlia que organitza l’agrupació d’ICV-
Cornellà. 

En aquesta ocasió al Restaurant El Divan de los Sentidos, 
la tertúlia es va comptar amb la presència de Javier Paricio, 
Jordi Porta i Lluís Carrasco, membres de l’Associació per la 
Promoció del Transport Públic (PTP) i dels regidors d’ICV a 
Cornellà, Arnau Funes i Elisa Corral, aquesta última 
encarregada de presentar i introduir el debat. Els ponents 
van exposar en primer lloc la situació real del transport 
públic a Cornellà, van destacar la gran quantitat de mitjans 
de transport existents a la ciutat, així com la situació central 
que ocupa la nostra localitat dins el mapa comarcal, que la 
fa sense cap mena de dubte, una peça primordial en 
l’establiment de comunicacions entre els municipis de la 
comarca i entre la comarca i Barcelona. 
En una segona part, l’exposició es va centrar en les 
propostes de millora del transport públic per a Cornellà. Les 
propostes aportades des de la PTP sens dubte poden 
millorar les possibilitat de comunicació dels ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà; aquestes són un exemple:

> AAuuttoobbúúss:: Crear línies de bus exprés de Cornella a Zona 
Universitària i a Paral·lel

> AAuuttoobbúúss:: Reestructurar les línies L10 i L46 
> RRooddaalliieess:: Obrir un segon accés pel costat de la Siemens

El conjunt de propostes aportades pels experts en la 
matèria,  que han estat traslladades als responsables 
municipals, sense cap mena d’incidència donada la manca 
de mesures al respecte que s’estan duent a terme. 

Èxit al Sopar-Tertúlia
"Noves propostes per al transport públic 

de Cornellà"

ICV recolza la unió de les línies TramBaix i TramBesos 
per la Diagonal

     

Miguel va ser un 
dels líders de l’As
sociació de Veïns 
La Miranda, junta-

ment amb el Julián García, fundada a fi-
nals dels anys 70, va dirigir amb èxit les 
lluites veïnals dels blocs de “La Encar-
nación” i de “Lindavista”, va crear la 
“Quinzena cultural” de gran calat alter-
natiu i popular, va tenir un paper desta-
cat durant la transició i va anar a les 
llistes del PSUC com a independent, 
sem regidor de participació i descentra-
lització (1983-1984). Va ser una perso-
na profundament d’esquerres i un 
convençut republicà. 
Des de aquestes línies volem retre un 
merescut homenatge a la seva persona, 
a la seva trajectòria i a la seva contribu-
ció a fer millor Cornellà y el barri de Lin-
davista.
Gràcies Miguel per la teva contribució a 
la nostra lluita per una societat més 
justa i una Cornellà millor!!

El passat dia 
1 de febrer 
va morir el 
company 
Miguel Ortiz, 
tenia 60 
anys. 

Miguel 
no t'oblidarem



El ple del mes de febrer, el més proper a la commemoració del dia internacional de les dones 
treballadores,  ha aprovat per unanimitat una moció presentada pel grup municipal d’ICV amb les 
aportacions de la resta de grups municipal, que l’han millorada, tant en la seva contextualització com en 
el acords que haurem de portar a terme . La moció té com a finalitat més destacable  enfortir el lligam 
envers les dones aturades de la nostra ciutat. 
La xifra d’atur femení a Cornellà era el més de gener de 3.029 dones, que representa un increment 
respecte d’altres mesos del voltant del 3’5 per cent. Cap de les mesures pel foment de l’ocupació local 
ha tingut com a objectiu l’àmbit d’atenció a les persones
ICV creu que aquest àmbit  té tres grans avantatges amb relació als reptes de l’economia del futur, 
perquè és molt intensiu en la creació d’ocupació, perquè és poc intensiu en consums energètics i 
materials i perquè genera llocs de treball no deslocalitzables. 

ICV presenta una moció que enforteix el compromís 
envers les dones aturades de Cornellà

Dones amb Iniciativa de 
Cornellà celebra el Dia 
Internacional de les Dones 
L'acte va ser presidit per Maite Moreno, 
presidenta de Donses amb ICV-Cornellà, 
Shaida Ehliluch, responsable del Centre 
d'Informació per a Treballadors 
Estrangers(CITE) de Cornellà i per últim 
va intervenir la presidenta nacional de 
Dones amb Iniciativa, Mercè Claramunt.
Les diferents components de la taula van 
remarcar la importància de continuar 
lluitant per noves i millors polítiques de 
gènere, així com també es van felicitar 
que l'aspecte de gènere hagi estat en els 
darrers anys un aspecte crucial a 
l'agenda política si més no a nivell 
europeu.
Malgrat els avenços evidents que s'han 
donat en l'aplicació de polítiques de 
gènere en benefici de la igualtat entre 
homes i dones, es va remarcar que 
queda encara molt per fer, i molt 
especialment l'àmbit laboral és un dels 
camps en què encara avui les dones 
troben molts obstacles.
També un dels aspectes destacats va ser 
la integració de les dones migrades, que 
a més de ser dones amb les càrregues 
que això encara suposa, es troben en 
una doble posició discriminatòria pel fet a 
més de ser persona immigrada, que 
actualment en moltes ocasions es 
tradueix en ocupacions de baixa 
qualificació i molt malament 
remunerades.

El passat dia 26 de març 
el nostre grup municipal 
es va abstenir de 
l’aprovació d’aquest nou 
pla. L'Ajuntament  ha de 
tenir clar que per 
aconseguir la igualtat 
home-dona tothom hi ha 
de treballar, no només la 
regidoria d'igualtat (de 
Dona), ha de posar-s'hi 
Treball, Urbanisme, 

Educació, Joventut, Cultura, PRECSA, EMDUCSA,...

La manca d'aquesta visió transversal i la poca adequació a 
la situació de crisi del Plà han estat el primer motiu per no 
donar-hi suport, però tampoc hem donat suport al Pla per 
la manca de voluntat de les responsables del PSC per 
facilitar la participació de les dones en la seva elaboració. 
Sembla que s'hagin oblidat de les dones que tenen 
dificultat per conciliar la vida laboral, familiar i política. 
Aquesta falta de sensibilitat ja ha estat un indicador de la 
falta de coherència entre el que es diu ( discurs polític 
sobre conciliació, igualtat d’oportunitats, etc) i el que es fa 
(actuacions que no faciliten ni la conciliació i molt menys la 
participació). En resum, el Pla Transversal de Polítiques 
d'Igualtat de Cornellà és avui un pla incomplet del que 
esperàvem molt més.

Per nosaltres, al 2010, quan fa tants anys que tenim 
Consell de les Dones de Cornellà, i amb la situació de 
necessitat individual i familiar que viuen moltes dones, 
aprovar aquest tipus de Plans poc concrets són una 
frivolitat que la ciutat i la seva gent no es pot permetre.

Pla Transversal de Polítiques 
d´Igualtat: 

una altra oportunitat perduda



Les actes del Ple al nostre 
web
A www.iniciativa.ct/cornella, a la 
secció "Documentació" podeu 
consultar les actes del Ple de 
l'Ajuntament. 

Escriu a la Gotera
Cornellà necesista una opinió 
alternativa al Cornellà Informa, una 
mirada diferent a la ciutat i a la seva 
actualitat. Ens pots fer arribar la teva 
opinió/escrit a l'adreça electrònica: 
cornella@iniciativa.cat. Sudoku. Dificultat: Fàcil — Sopa de lletres: Identifica els 5 Instituts de Cornellà

www Pots consultar la solució a www.iniciativa.cat/cornella/documents

Coneix els ARGUMENTS PER UN NOU GOVERN D'ESQUERRES a:

        http://www.iniciativa.cat/campanya

Sota el títol “La diversitat i la percepció de la immigració: el fals debat seguretat-immigració”,  els assis-
tents van tenir la oportunitat de conèixer per una banda quines són les principals polítiques de seguretat 
que s’estan duent a terme actualment a Catalunya, per això es va comptar amb la presència de Noemí 
Ayguasenosa, responsable de relacions, Associacions i Mediació del Departament d’Interior i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya. I per altra banda, Carlos Villamizar, com a responsable de 
l’àmbit d’immigració d’ICV, va oferir una visió sobre el que actualment estan suposant els processos de 
recepció d’immigració a les societats occidentals. 

Xerrada: "El fals debat seguretat-immigració"

ICV presenta una moció per donar suport a la 
campanya “ACABEM AMB LA POBRESA INFANTIL ARA!”

Actualment es calculen 600 milions de nens i nenes en situació de pobresa absoluta, una dada que 
suposa que a Europa viuen un 20% d’infants en aquetsa situació, i que traslladada a Espanya s’eleva al 
24% dels infants (dades Eurostat). Aquesta situació mereix una clara revisió de les polítiques socials 
dutes a terme pels Estats Membres, però ha de ser des de l’àmbit local des d’on hem de treballar amb 
entitats i Tercer Sector per tal de debilitar els principals factors que aboquen a families i infants a 
situacions de pobresa. És per això que des d’ICV volem recolzar la campanya “Acabem amb la pobresa 
infantil ARA!” impulsada per la la Federació d’Entitats i Atenció a la Infància (FEDAIA), i proposem a la 
resta de grups municipals a sumar-s’hi en aquesta lluita, que ha de ser compartida. 

Enguany ha estat declarat l’Any Europeu contra Pobresa i l’Exclusió Social, un 
any en què a més el nostre país ostenta la presidència de la Unió Europea. Un 
conjunt aquest de circumstàncies que entre d’altres aspectes a ICV volem que 
serveixi per lluitar de manera decidida contra un tipus de pobresa amb força 
incidència mundial ens darrers anys la pobresa infantil. 

El passat dijous 11 de febrer, al Centre Cívic Joan N. García Nieto, el grup d’ICV-
Cornellà va debatre  amb un conjunt de ciutadans i ciutadanes sobre 
les actuals polítiques de seguretat i la falsa relació que estableixen alguns sec-
tors de la dreta i ultradreta, entre Seguretat i Immigració. 
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